
 

 

 

Schriftelijke vragen ex Art 38 RvO 
 

Aan: Het college van B&W van Groningen 

Betreft: Stukloon en ZZP-constructies bij maaltijdbezorgers in Groningen 

Datum: 31 januari 2019 

 

Geacht college, 

Op 15 januari 2019 oordeelde de kantonrechter van Amsterdam dat het maaltijdbezorgbedrijf Deliveroo de 

voor hen werkzame bezorgers in dienst moet nemen, de collectieve arbeidsovereenkomst moet naleven en 

niet mag werken met ZZP-schijnconstructies.1  De CAO Beroepsgoederenvervoer heeft betrekking op alle 

maaltijdbezorgers die werkzaam zijn voor Deliveroo Netherlands B.V.  Deliveroo is behalve Amsterdam ook 

actief in 14 andere Nederlandse steden.2 In Groningen is dat (nog) niet het geval. Wel heeft Groningen 

bedrijven die soortgelijk zijn aan Deliveroo. Een groot aantal bezorgers in Groningen krijgt net als bij 

Deliveroo per bezorgde maaltijd betaald en heeft zich daarvoor als ZZP’er moeten inschrijven in het 

Handelsregister. De rechterlijke uitspraak kan ook gevolgen hebben voor ZZP’ers die werken voor andere 

bedrijven. Zo heeft de FNV in navolging rechtszaken tegen de bedrijven Uber (personenvervoer) en Helpling 

(schoonmaak) in voorbereiding.3  

 

De afgelopen jaren is er sprake van een toename van maaltijdbezorgers per fiets en/of scooter. De SP-fractie 

is van mening dat mensen die werken voor een bedrijf zoveel mogelijk zekerheid verdienen en dat de 

arbeidsvoorwaarden goed georganiseerd en nageleefd moeten worden. Iedere vorm van schijnconstructies of 

ontduiking van geldende arbeidsvoorwaarden dient volgens de SP bestreden en gestraft te worden. Volgens 

de SP moet de gemeente er alles aan doen om misstanden en schijnconstructies te voorkomen zoals 

bijvoorbeeld gebeurd is bij de Aanpak Ring Zuid samen met de FNV. Een rechtvaardige arbeidsmarkt in de 

gemeente draagt bij aan het tegen gaan van armoede, voorkomt arbeidsuitbuiting en draagt daarmee bij aan 

het tegengaan van tweedelling in de gemeente Groningen. De SP-fractie is van mening dat bedrijven in 

Groningen zich moeten houden aan het minimumloon en dat het minimumloon omhoog moet zodat mensen 

een loon verdienen waarvan zij kunnen leven.  

 

Over bovenstaande ontwikkelingen heeft de SP de volgende vragen aan het college van B&W: 

 
1. Is het college van B&W met de SP-fractie van mening dat stukloon en ZZP-constructies in de 

maaltijdbezorging in Groningen onwenselijk zijn? Zo ja, wat doet zij hiertegen? Zo niet, waarom 

niet? 

2. Wat vindt het college van de uitspraak van de kantonrechter in Amsterdam met betrekking tot de 

Deliveroo-bezorgers? Welke (directe) gevolgen heeft deze uitspraak voor maaltijdbezorgers in 

Groningen? 

3. Welke maaltijdbezorgbedrijven zijn er actief in Groningen? Hoeveel bezorgers werken er voor elk 

bedrijf en welk percentage doet dat onder een ZZP/constructie? Wanneer u deze gegevens niet heeft, 
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waarom niet? En bent u met de SP van mening dat u er goed aan zou doen om deze gegevens wel te 

verkrijgen? Zo niet, waarom niet?  

4. Heeft het college voldoende zicht op de maaltijdbezorging in Groningen? Zo niet, welke 

maatregelen stelt de gemeente voor? Zo ja, hoe controleert en handhaaft de gemeente op dit 

moment?  

5. Vallen bezorgers van de site Uber Eats volgens het college ook onder de CAO 

Beroepsgoederenvervoer? Zo ja, wat is de consequentie hiervan? Zo niet, waarom niet? 

6. Maaltijdbezorgers hebben regelmatig te maken met slechte werkomstandigheden en 

arbeidsvoorwaarden. Is het college bereid om onderzoek te doen naar het invoeren van een 

vergunningstelsel voor dergelijke maaltijdbezorgbedrijven? Zo ja, op welke termijn is dit mogelijk? 

Zo niet, waarom niet?  

 

Jimmy Dijk 

SP 


